
Rada 
Powiatu Nowosądeckiego

PROTOKÓŁ Nr 27/XXVII/2013
z obrad XXVII Sesji Rady Powiatu Nowosądeckiego z dnia 23 sierpnia 2013 r.

Ad. 1.

Sesja Rady Powiatu Nowosądeckiego rozpoczęła się o godzinie 12:00 w budynku Starostwa 
Powiatowego w Nowym Sączu, ul Jagiellońska 33, sala obrad (pokój 208), a zakończyła 
o godzinie 14:30.
W sesji uczestniczyło 27 radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada może obradować
i  podejmować  uchwały.  W  Sesji  uczestniczyli  również  zaproszeni  goście  oraz  pracownicy 
Starostwa Powiatowego (listy obecności stanowią załącznik do protokołu).

Przewodniczący Rady Powiatu Wiesław Basta, dokonał otwarcia posiedzenia XXVII Sesji 
Rady Powiatu Nowosądeckiego IV kadencji, po czym przywitał przybyłych radnych i gości.
Na sekretarzy obrad wyznaczeni zostali Radni: Zbigniew Miłkowski, Stanisław Mrzygłód, 

Ad. 2.
Starosta  Nowosądecki  Jan Golonka  wprowadził  projekt  uchwały  w sprawie  przystąpienia  do 
realizacji  projektu pn.  Budowa zachodniej obwodnicy Nowego Sącza- połączenie m.  Brzezna z 
drogą krajową nr 28.

Starosta  Nowosądecki  Jan Golonka  zgłosił  wniosek o wycofanie projekt  uchwały  w sprawie 
trybu  i  szczegółowych  kryteriów  oceny  wniosków  o  realizację  zadań  publicznych  w  ramach 
inicjatywy lokalnej.

Przewodniczący  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  Wiesław  Basta  poddał  pod  głosowanie 
wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały  Rady Powiatu Nowosądeckiego w sprawie 
przystąpienia do realizacji projektu pn. Budowa zachodniej obwodnicy Nowego Sącza- połączenie 
m. Brzezna z drogą krajową nr 28.

Liczba radnych Rady Powiatu Nowosądeckiego obecnych na sesji uprawnionych do głosowania: 27
W wyniku głosowania otrzymano:
27 głosów – za,
0 głosów – przeciw,
0 głosów – wstrzymujących się.

Przewodniczący Rady Powiatu Nowosądeckiego Wiesław Basta stwierdził, że projekt uchwały 
Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  w  sprawie  przystąpienia  do  realizacji  projektu  pn.  Budowa 
zachodniej obwodnicy Nowego Sącza- połączenie m. Brzezna z drogą krajową nr 28.
został wprowadzony w punkcie 10 porządku obrad.

Przewodniczący  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  Wiesław  Basta  poddał  pod  głosowanie 
wycofanie z porządku obrad projektu uchwały Rady Powiatu Nowosądeckiego w sprawie trybu i 
szczegółowych kryteriów oceny wniosków o realizację zadań publicznych w ramach inicjatywy 
lokalnej.
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Liczba radnych Rady Powiatu Nowosądeckiego obecnych na sesji uprawnionych do głosowania: 27
W wyniku głosowania otrzymano:
26 głosów – za,
1 głos – przeciw,
0 głosów – wstrzymujących się.

Przewodniczący Rady Powiatu Nowosądeckiego Wiesław Basta stwierdził, że projekt uchwały 
Rady Powiatu Nowosądeckiego w sprawie  trybu i szczegółowych kryteriów oceny wniosków o 
realizację zadań publicznych w ramach inicjatywy lokalnej.
został wycofany z porządku obrad.

Przewodniczący Rady Powiatu Wiesław Basta poddał pod głosowanie porządek obrad 
po zmianach.
Liczba radnych Rady Powiatu Nowosądeckiego obecnych na sesji uprawnionych do głosowania: 27

W wyniku głosowania otrzymano:
26 głosów – za,
0 głosów – przeciw,
1 głos – wstrzymujący się.

Przewodniczący Rady Powiatu Wiesław Basta stwierdził, że porządek obrad został przyjęty. 

Porządek obrad:
1. Otwarcie posiedzenia.

2. Przyjęcie porządku obrad.

3. Przyjęcie protokołu XXVI Sesji Rady Powiatu Nowosądeckiego.

4. Interpelacje radnych.

5. Sprawozdanie z pracy Zarządu w okresie międzysesyjnym. 

6. Informacja o stanie środowiska na terenie Powiatu Nowosądeckiego w 2012 rok.

7. Informacja o pozyskanych funduszach unijnych i innych funduszach zewnętrznych, złożonych 

wnioskach i efektach realizacji za I półrocze 2013 roku, przez Powiatowe Centrum Funduszy 

Europejskich w Nowym Sączu.

8. Informacja na temat stanu przygotowań szkół i placówek oświatowych, dla których Powiat 

Nowosądecki jest organem prowadzącym, do realizacji zadań statutowych w roku szkolnym 

2013/2014.

9. Podjęcie  uchwały  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  w  sprawie  przystąpienia  do  realizacji 

projektu  mobilności  pod  nazwą  "Europejska  praktyka  zawodowa"  w  ramach  programu 

”Uczenie się przez całe życie" Leonardo da Vinci.

10. Podjęcie  uchwały  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  w  sprawie  przystąpienia  do  realizacji 

projektu pn. Budowa zachodniej obwodnicy Nowego Sącza- połączenie m. Brzezna z drogą 

krajową nr 28.
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11. Podjęcie  uchwały Rady Powiatu  Nowosądeckiego w sprawie   zmian w budżecie  Powiatu 

Nowosądeckiego na 2013 rok oraz zmian w Uchwale Budżetowej Powiatu Nowosądeckiego 

na 2013 rok.

12. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Nowosądeckiego w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Nowosądeckiego.

13. Podjęcie  uchwały  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  w  sprawie  ustalenia  zasad  udzielania 

stypendiów stażowych w ramach projektu „Modernizacja kształcenia zawodowego 

w Małopolsce” realizowanego przez Powiat Nowosądecki w ramach Programu Operacyjnego 

Kapitał Ludzki.

14. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Nowosądeckiego w sprawie przystąpienia i realizacji przez 

Powiat Nowosądecki jako Partner projektu pt: „Sądeckie Konsultacje Społeczne”.

15. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Nowosądeckiego w sprawie zmian w Statucie Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej - Sądeckie Pogotowie Ratunkowe w Nowym Sączu.

16. Sprawy bieżące i wolne wnioski.  

17. Zamknięcie obrad. 

Ad. 3.
Przyjęcie protokołu XXVI Sesji Rady Powiatu Nowosądeckiego.

Przewodniczący Rady Powiatu Wiesław Basta poinformował radnych, iż zgodnie z § 34 ust. 4 i 5 
Statutu  Powiatu  Nowosądeckiego  protokół  z  ostatniej  sesji  Rady  Powiatu  został  wyłożony  do 
wiadomości na 7 dni przed terminem dzisiejszej sesji.  Do chwili  obecnej nie zostały zgłoszone 
poprawki ani uzupełnienia.

W związku z brakiem poprawek i uzupełnień Przewodniczący Rady Powiatu Wiesław Basta 
zaproponował przystąpienie do głosowania nad przyjęciem protokołu.

Liczba radnych Rady Powiatu Nowosądeckiego obecnych na sesji uprawnionych do głosowania: 27
W wyniku głosowania otrzymano:
26 głosów – za,
0 głosów – przeciw,
1 głos – wstrzymujący się.

W wyniku głosowania protokół XXVI Sesji Rady Powiatu Nowosądeckiego został przyjęty.
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Ad. 4.
Interpelacje Radnych.

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Nowosądeckiego Jan Dziedzina złożył interpelacje dot.:

- podziękowań dla PZD za zbudowanie przepustów w miejsowości Obidza ,
- szybkiej interwencji na zgłaszane zagrożenia przez mieszkańców Maszkowic,
- kontynuacji i remontu nawierzchni drogi Naszacowice- Łącko,
- ponownego wnioskowania o punktowy remont drogi Nr 968 Zabrzeż - Mszana Dolna a szczególnie 
powyżej Szczawy w kierunku Lubiomierza.

Radny Powiatu Nowosądeckiego Marian Kuczaj złożył interpelacje dot.:

- oznakowania placówki oświatowej Słowiczek i wykonania chodnika na drodze w m. Jazowsko.

Radny Powiatu Nowosądeckiego Józef Świgut złożył interpelacje dot.:

- mostu na rz. Królowa na granicy wsi Królowa Polska - Królowa Górna, 
oraz remontu drogi Nowy Sącz – Florynka.

Radny Powiatu Nowosądeckiego Zenon Szewczyk złożył interpelacje dot.:

- odprowadzenia wód opadowych z drogi powiatowej na odcinku Brzezna w kierunku Litacza.

Radny Powiatu Nowosądeckiego Antoni Koszyk złożył interpelacje dot.:

- informacji nt. opracowania dokumentacji projektowo - kosztowej rozbudowy budynku 
LO w Grybowie.

Radny Powiatu Nowosądeckiego Antoni Poręba złożył interpelacje dot.:

-  wystąpienia  do  Komendanta  Policji  z  prośbą  o  informacje  dot.  sposobu  ukrócenia  samowoli 
motocyklistów. 

Ad. 5.
Starosta  Nowosądecki  Jan  Golonka  przedstawił  sprawozdanie  z  pracy  Zarządu  w  okresie 
międzysesyjnym. 

Starosta Nowosądecki Jan Golonka odniósł się do interpelacji radnych. W pierwszej kolejności odniósł 
się do mostu na rzece Królowa na granicy wsi Królowa Polska - Królowa Górna oraz remontu drogi 
Nowy Sącz – Florynka. Wyjaśnił, że budżet powiatu nie udźwignie takiej inwestycji ale zostanie ten 
odcinek zakwalifikowany do najbliższego ogłoszonego projektu MRPO. Odnośnie drogi w Jazowsku 
przy  przedszkolu  „Słowik”  Starosta  Jan  Golonka  wyjaśnił  że  zostanie  zgłoszony  ten  problem  do 
Wojewódzkiego Zarządu Dróg. Kolejna kwestia dotyczyła sprzedaży liceum w Grybowie.  
W najbliższym czasie zostanie ogłoszony przetarg, który będzie wywieszony przez 2 miesiące na tablicy 
w Grybowie. Procedura trwa gdyż wartość tego obiektu jest duża. Wszystkie działania przygotowawcze 
i  muszą  być  wykonane.  Sprawa  z  motocyklistami  jest  wciąż  poruszana  na  wszystkich  możliwych 
spotkaniach, gdyż jest to poważny problem – zwłaszcza nadmierna prędkość. 

W oświacie powierzono obowiązki na kolejną kadencję dyrektorom szkół: Lesławowi Taraskowi 
ZSZ  w  Grybowie,  Kazimierzowi  Solarzowi  LO  w  Grybowie,   Janinie  Złotnickiej  ZS 
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Ponadgimnazjalnych w Krynicy Zdroju, Mirosławie Hadała w ZS w Muszynie.  Ponadto 18 nauczycieli 
uzyskało stopień nauczyciela mianowanego. 

W lipcu  uruchomiony został  w Nawojowej  Zakład  Aktywności  Zawodowej,  gdzie  25  osób 
niepełnosprawnych od lipca pracuje w 3 pracowniach. 

Odnośnie mienia to działka przy Poradni Psychologicznej w Krynicy będzie miała ogłoszony 
przetarg.

W czasie międzysesyjnym odbyło się Święto Policji. W tym roku odbyło się na terenie Powiatu 
Nowosądeckiego. W Starym Sączu został oficjalnie otwarty komisariat i policjanci pracują w nowym 
budynku. Straż graniczna także weszła do nowego komisariatu w Piwnicznej. 

Powiat Nowosądecki zajął pierwsze miejsce w Małopolsce, w ramach projektu z placówkami 
pozarządowymi i dostał nagrodę od  Małopolskiego Sektora Współpracy. Wręczenie nagrody będzie w 
październiku. 

Ad. 6.
Informacja o stanie środowiska na terenie Powiatu Nowosądeckiego w 2012 rok.

Informacja nie była przedstawiona w całości, została przyjęta bez uwag i stanowi załącznik 
do protokołu.

Ad. 7.
Informacja  o  pozyskanych  funduszach  unijnych  i  innych  funduszach  zewnętrznych, 
złożonych wnioskach i efektach realizacji za I półrocze 2013 roku, przez Powiatowe Centrum 
Funduszy Europejskich w Nowym Sączu.

Informacja nie była przedstawiona w całości, została przyjęta bez uwag i stanowi załącznik 
do protokołu.

Radny Powiatu Nowosądeckiego Edward Ciągło odniósł się do przedstawionego sprawozdania. 
Radny odniósł się do tegorocznych wyników maturalnych. Zasygnalizował o bardzo złych wyni-
kach z części matematycznej. Pierwsze pytanie Pana Radnego dotyczyło programu Kapitał Ludzki. 
8 szkół z powiatu brało udział w tym programie gdzie oferowano uczniom dodatkowe godziny na-
uki matematyki. Pomimo tego zdawalność była niska. Radny porównał te placówki do szkoły w 
Grybowie, która nie brała udziału w projekcie a zdawalność osiągnęła 75% z części matematycznej. 
Pan Edward  Ciągło  poddał  pod refleksję  wyniki  wszystkich  szkół  w Powiecie  Nowosądeckim 
zwłaszcza tych biorących udział w projekcie. Zostało zadane pytanie odnoszące się do wykorzysta-
nia środków z programu w szkołach biorących udział w projekcie. 

Dyrektor Wydziału Edukacji Kultury i Sportu Zbigniew Czepelak zabrał głos odnośnie 
wypowiedzi Pana Radnego Edwarda Ciągło. Wyjaśnione zostało punktowanie i zdawalność matury 
uczniów w poszczególnych szkołach. Pan dyrektor odniósł się również do dodatkowych godzin ofe-
rowanych przez program Kapitał Ludzki.  Wszystko zależy od rodzaju młodzieży, z którą nauczy-
ciele mają styczność. Szkoły na terenie Powiatu wcale nie wypadły źle w skali zdawalności matu-
ralnej w Małopolsce a także całym kraju. Oferty oferowane przez programy pozalekcyjne z fundu-
szy europejskich nie zawsze są w pełni wykorzystywane dlatego, że to nie są godziny obowiązkowe 
i wszystko zależy od nastawiania ucznia. Uczniom daje się szansę na pozyskanie dodatkowej wie-
dzy, a to czy on tę wiedzę uzyska i wykorzysta to zależy oczywiście tylko od niego. Chęć posiada-
nia dodatkowych kwalifikacji i osiągnięcie dodatkowej wiedzy cieszy się dużym uznaniem wśród 
uczniów i ich rodziców. Dobrym przykładem wykorzystania lekcji ponadprogramowych jest Szkoła 
w Łącku. Tam zajęcia pozalekcyjne zostały wykorzystane bardzo aktywnie o czym świadczy bardzo 
duży wynik zdawalności egzaminu przez uczniów w tamtejszej placówce. 

Starosta Nowosądecki Jan Golonka powiedział, że pod uwagę trzeba wziąć jeszcze dwie 
rzeczy a więc to, że program pozwalał zdobyć dodatkowe kwalifikacje przez uczniów m.in: umie-
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jętność korzystania z programów tj. photoshop, autocad., kurs prawa jazdy kat. B, B+E, kurs pila-
rza, pilarki spalinowej, eksploatacji maszyn rolniczych, konserwator zieleni, bukieciarstwo, kucia 
koni, nauki jazdy konnej, spawania. Ci uczniowie chcieli pozyskać dodatkowe umiejętności zawo-
dowe nie koniecznie zależało im na dobrym zdaniu matury i tego nie można zestawiać ze zdawal-
nością matury. W kursach chodziło przede wszystkim o to aby dać szansę młodzieży na poszerzanie 
swoich zainteresowań i zdobycie umiejętności a nie na dobre zdanie matury z matematyki. 

Radny Powiatu Nowosądeckiego Edward Ciągło odniósł się ponownie do swoich wątpli-
wości. Pan radny prosił o przeanalizowanie projektu pod kątem liceów dlatego, że jego zdaniem mi-
nimalne wykształcenie na dzień dzisiejszy to licencjat. Dlatego została poruszona kwestia zdawal-
ności matury gdyż jest ona niezbędna do dostania się na studia. 

Ad. 8.
Informacja  na  temat  stanu  przygotowań  szkół  i  placówek  oświatowych,  dla  których  Powiat 
Nowosądecki  jest  organem  prowadzącym,  do  realizacji  zadań  statutowych  w  roku  szkolnym 
2013/2014.

Informacja nie była przedstawiona w całości, została przyjęta bez uwag i stanowi załącznik 
do protokołu.

Dyrektor Wydziału Edukacji Kultury i Sportu Zbigniew Czepelak wyjaśnił obecnym na sali 
obrad planowanie budowy nowego Liceum Ogólnokształcącego w Grybowie. Była mowa o sprzedaży 
dotychczasowego budynku w którym mieści się liceum, proceduralnie jest wszystko ustalane i załatwiane. 
Dopiero sprzedaż budynku pozwoli na określenie wkładu własnego w budowę nowego Liceum i zapadnie 
decyzja kiedy się rozpocznie realizacja. 

Radny  Powiatu  Nowosądeckiego  Antoni  Poręba zabrał  głos  odnośnie  zaangażowania 
jednostek w projekt budowy Liceum w Grybowie.  Pan Radny chciał uzyskać informację odnoszącą się 
do wyceny starego obiektu, w którym znajduje się obecnie Liceum Ogólnokształcące w Grybowie. 

Dyrektor Wydziału Edukacji Kultury i Sportu Zbigniew Czepelak  powiedział że kosztorys, 
który  jest  związany  z  koncepcją  to  kwota  ok  6,5  mln  zł. Wycena  starego  budynku  Liceum 
Ogólnokształcącego, która będzie wywieszona dla zainteresowanych to 5 mln zł ale to będzie kwestią 
przetargu. 

Pan Przewodniczący Rady Powiatu Nowosądeckiego Wiesław Basta zaproponował przejście do 
kolejnego punktu obrad.

Ad. 9.
Przewodniczący Rady Powiatu Nowosądeckiego Wiesław Basta zgodnie z §21 Statutu Powiatu 
Nowosądeckiego  wyznaczył  na  prowadzenie  obrad  Wiceprzewodniczącego  Rady  Powiatu 
Nowosądeckiego Jana Dziedzinę. 
Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Nowosądeckiego Jan Dziedzina prowadził obrady XXVII 
Sesji RPN poczynając od pkt. 9 do pkt. 17 porządku obrad. 

Podjęcie  uchwały  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  w  sprawie  przystąpienia  do  realizacji 
projektu  mobilności  pod  nazwą  "Europejska  praktyka  zawodowa"  w  ramach  programu 
”Uczenie się przez całe życie" Leonardo da Vinci.

Dyrektor Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu Zbigniew Czepelak przedstawił projekt uchwały Rady 
Powiatu Nowosądeckiego. Zespół Szkół Ponadgimnazjalnych im. Wincentego Witosa w Nawojowej 
przygotował  projekt  mobilności  pod  nazwą  "Europejska  praktyka  zawodowa"  w ramach  programu 
"Uczenie się przez całe życie" - Leonardo da Vinci dla szkół zawodowych. Projekt będzie realizowany w 
latach 2013-2015 i jego celem jest poszerzenie wiedzy i umiejętności dla 54 uczniów poprzez zagraniczne 
staże zawodowe. Projekt finansowany jest w 100% ze środków Unii Europejskiej. Całkowita wartość 
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projektu wynosi 636 967 zł. Projekt złożony przez Szkołę otrzymał wysoką ocenę bo aż 99 pkt. W 
związku  z  tym  został  zakwalifikowany  będzie  polegał  na  udziale  młodzieży  w  praktykach 
zagospodarowaniu zieleni, architektury krajobrazu na terenie północnych Włoch. Projekt zaczyna się od 4 
listopada 2013 a kończy 30 stycznia 2015 roku. 

Przewodniczącego Komisji  Budżetowej Pan Marek Kwiatkowski  przedstawił  opinię  Komisji  do 
projektu uchwały.
Opinia Komisji jest pozytywna.

Przewodniczący Komisji Edukacji Pan Stanisław Mrzygłód przedstawił opinię Komisji do projektu 
uchwały.
Opinia Komisji jest pozytywna.

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Nowosądeckiego Jan Dziedzina poddał projekt uchwały 
pod głosowanie.

Liczba radnych Rady Powiatu Nowosądeckiego obecnych na sesji uprawnionych do głosowania: 24
W wyniku głosowania otrzymano:
24 głosów – za,
0 głosów – przeciw,
0 głosów – wstrzymujący się.

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Nowosądeckiego Jan Dziedzina  stwierdził,  że w wyniku 
głosowania:
Uchwała Nr 321/XXVII/13 Rady Powiatu Nowosądeckiego z dnia 23 sierpnia 2013 r. w sprawie 
przystąpienia do realizacji projektu mobilności pod nazwą "Europejska praktyka zawodowa" w 
ramach programu ”Uczenie się przez całe życie" Leonardo da Vinci, została podjęta. 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 10.
Podjęcie  uchwały  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  w  sprawie  przystąpienia  do  realizacji 
projektu pn. Budowa zachodniej obwodnicy Nowego Sącza- połączenie m. Brzezna z drogą 
krajową nr 28.

Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg Adam Czerwiński przedstawił projekt uchwały Rady Powiatu 
Nowosądeckiego. Projekt znajduje się w wykazie  indywidualnych projektów kluczowych Małopolskiego 
Regionalnego Programu Operacyjnego na lata 2007-2013. Realizowany jest w zgodzie z Małopolskim 
Zarządem Wojewódzkim. Montaż wygląda następująco 85% jest finansowane przez EU, 15 % w tym ¾ 
ze  środków partycypuje  Województwo Małopolskie,  ¼ czyli  25%  samorząd powiatu  przy udziale 
finansowym gmin Podegrodzie i Chełmiec. To były koszty kwalifikowane, one kwalifikują kwoty robót 
po przetargu i 10% wartości wykupu gruntów. W koszty niekwalifikowane wchodzi wykup gruntów, w 
którym uczestniczy w ¾ Woj. Małopolskie w ¼ powiat Nowosądecki zakładamy że przy udziale gmin. 
By móc podpisać umowę potrzebna jest  zgoda Instytucji  zarządzającej  czyli  Zarządu Województwa 
Małopolskiego  o  finansowaniu,  o  kwocie  finansowania  jako beneficjent  Powiat  Nowosądecki  musi 
pokazać,  że  ma  pełną  kwotę  zabezpieczenia  natomiast  instytucja  zarządzająca  musi  pokazać  że 
beneficjent  ma uchwalony wkład własny w finansowaniu tej inwestycji. 

Przewodniczący  Komisji  Budżetowej  Marek  Kwiatkowski  przedstawił  opinię  Komisji  do 
projektu uchwały. 
Opinia Komisji jest pozytywna.
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Przewodniczący  Komisji  Mienia  i  Infrastruktury  Stanisław  Śmierciak  przedstawił  opinię 
Komisji do projektu uchwały.
Opinia Komisji jest pozytywna.

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Nowosądeckiego Jan Dziedzina poddał projekt uchwały 
pod głosowanie.

Liczba radnych Rady Powiatu Nowosądeckiego obecnych na sesji uprawnionych do głosowania: 26
W wyniku głosowania otrzymano:
25 głosów – za,
1 głos – przeciw,
0 głosów – wstrzymujący się.

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Nowosądeckiego Jan Dziedzina  stwierdził,  że w wyniku 
głosowania:
Uchwała Nr 322/XXVII/13 Rady Powiatu Nowosądeckiego z dnia 23 sierpnia 2013 r. w sprawie 
przystąpienia  do  realizacji  projektu  pn.  Budowa  zachodniej  obwodnicy  Nowego  Sącza- 
połączenie m. Brzezna z drogą krajową nr 28, została podjęta. 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 11.
Podjęcie  uchwały  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  w  sprawie  zmian  w  budżecie  Powiatu 
Nowosądeckiego na 2013 rok oraz zmian w Uchwale Budżetowej Powiatu Nowosądeckiego na 
2013 rok.

Skarbnik Powiatu Maria Jękot  przedstawiła projekt uchwały Rady Powiatu Nowosądeckiego. 
Proponowane zmiany w budżecie dotyczą zmniejszenia dochodów i planowanych wydatków. W 
związku z przesunięciem budowy zachodniej obwodnicy Nowego Sącza na lata 2014-15, w tym 
roku  zmniejsza  się  wydatki.   Wprowadza  się  do  budżetu  środki  na  realizację  projektów 
finansowanych  ze  środków  Unii  Europejskiej  tj.  „Europejska  praktyka  zawodowa”  w  ramach 
projektu  „Partnerskie projekty szkół w ramach komeniusa ” i  „Powiat Nowosądecki przyjazny 
pracownikom  ”.  Z  podziału  rezerwy  oświatowej  uzyskane  zostały  środki  na  sfinansowanie 
remontów bieżących. Zwiększa się dochody i wydatki w dziale oświaty z tytułu wpływów w CKP 
w  Nawojowej  i  w  ZS  w  Nawojowej. Środki  zostaną  wykorzystane  na  wydatki  bieżące. Pani 
Skarbnik przedstawiła propozycje zaciągnięcia kredytu na zastąpienie środków, które miały być 
pozyskane z podatku od osób fizycznych czyli na sfinansowanie deficytu. Wspomniano również o 
spłaceniu kredytu zaciągniętego w 2009 roku. Łącznie kwota kredytu byłaby równa ok 4 mln zł.  
Pozwoliło by to na pozyskanie dużych oszczędności. 

Przewodniczący  Komisji  Budżetowej  Marek  Kwiatkowski  przedstawił  opinię  Komisji  do 
projektu uchwały. 
Opinia Komisji jest pozytywna.
Radny  Powiatu  Nowosądeckiego  Antoni  Poręba zabrał  głos  odnośnie  spraw  związanych   z 
budżetem.  Radny  chciał  przypomnieć  o  sprawie  dochodów  od  osób  fizycznych,  w  sprawie 
obwodnicy,  braku subwencji,  realizacji  zadań samorządowych,  którzy są na  skraju bankructwa. 
Radny wspomniał o tym że zadłużanie się powiatu jest coraz większe i alarmujące gdyż kiedyś 
Starosta będzie zmuszony do podęcia drastycznych decyzji.
Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Nowosądeckiego Jan Dziedzina poddał projekt uchwały 
pod głosowanie.
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Liczba radnych Rady Powiatu Nowosądeckiego obecnych na sesji uprawnionych do głosowania: 26
W wyniku głosowania otrzymano:
16 głosów – za,
4 głosy – przeciw,
6 głosów – wstrzymujący się.

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Nowosądeckiego Jan Dziedzina  stwierdził,  że w wyniku 
głosowania:
Uchwała Nr 323/XXVII/13 Rady Powiatu Nowosądeckiego z dnia 23 sierpnia 2013 r. w sprawie 
zmian w budżecie  Powiatu  Nowosądeckiego  na 2013  rok oraz zmian  w Uchwale  Budżetowej 
Powiatu Nowosądeckiego na 2013 rok, została podjęta. 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 12.
Podjęcie  uchwały  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy 
Finansowej Powiatu Nowosądeckiego.

Skarbnik Powiatu Nowosądeckiego Maria Jękot  przedstawiła  projekt uchwały Rady Powiatu 
Nowosądeckiego w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Nowosądeckiego wraz 
z autopoprawką. Wprowadzane zmiany wynikają ze zmian w budżecie a więc kwoty dochodów 
i wydatków są dostosowane do kwot wynikających z wcześniej podjętej uchwały. Ponieważ budowa 
obwodnicy jest przesunięta na lata 2014-15 następuje autopoprawka do tego projektu dlatego że projekt 
był przygotowany przed przeprowadzeniem przetargu i w związku z tym zmniejsza się ogólną wartość tej 
inwestycji. Wprowadzony zostanie także nowy kredyt, wskaźniki są w tym momencie prawidłowe i na 
lata następne są zgodne z ustawą  o finansach publicznych. 
Przewodniczący Komisji Budżetowej RPN Marek Kwiatkowski przedstawił opinię Komisji do 
projektu uchwały. 
Opinia Komisji jest pozytywna. 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Nowosądeckiego Jan Dziedzina poddał projekt uchwały 
pod głosowanie.

Liczba radnych Rady Powiatu Nowosądeckiego obecnych na sesji uprawnionych do głosowania: 26
W wyniku głosowania otrzymano:
17 głosów – za,
3 głosy – przeciw,
6 głosów – wstrzymujący się.

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Nowosądeckiego Jan Dziedzina  stwierdził,  że w wyniku 
głosowania:
Uchwała Nr 324/XXVII/13 Rady Powiatu Nowosądeckiego z dnia 23 sierpnia 2013 r. w sprawie 
zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Nowosądeckiego, została podjęta. 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 13.
Podjęcie uchwały Rady Powiatu Nowosądeckiego w sprawie ustalenia zasad udzielania stypendiów 
stażowych  w  ramach  projektu  „Modernizacja  kształcenia  zawodowego  w  Małopolsce” 
realizowanego przez Powiat Nowosądecki w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki.
Monikę  Bochenek  Dyrektora  Powiatowego  Centrum  Funduszy  Europejskich  przedstawiła 
projekt uchwały Rady Powiatu Nowosądeckiego w sprawie  ustalenia zasad udzielania stypendiów 
stażowych w ramach projektu „Modernizacja kształcenia zawodowego w Małopolsce” realizowanego 
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przez Powiat Nowosądecki w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki. W budżecie znajdują się 
środki na realizację praktyk zawodowych dla uczniów naszych powiatowych szkół zawodowych, które 
biorą  udział  w przedmiotowym projekcie.  Regulamin  określa  warunki  oraz  wzory dokumentów na 
podstawie których uczniowie mogą praktykę zawodową odbyć u pracodawców.  Program przewiduje 
praktykę dla 277 uczniów u pracodawców, którzy mają chęć przyjęcia uczniów na taką praktykę. Program 
praktyki został ustalony przez szkołę wraz z porozumieniem z pracodawcą. Czas praktyki będzie trwał 
miesiąc  a  uczniowie  dostaną  wynagrodzenie  w  wysokości  1012  zł  brutto,  środki  na  ten  cel  są 
zarezerwowane w budżecie.  

Przewodniczący Komisji Edukacji RPN Stanisław Mrzygłód przedstawił opinię Komisji do 
projektu uchwały. 
Opinia Komisji jest pozytywna. 

Liczba radnych Rady Powiatu Nowosądeckiego obecnych na sesji uprawnionych do głosowania: 23
W wyniku głosowania otrzymano:
23 głosy – za,
0 głosów – przeciw,
0 głosów – wstrzymujący się.

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Nowosądeckiego Jan Dziedzina  stwierdził,  że w wyniku 
głosowania:
Uchwała Nr 325/XXVII/13 Rady Powiatu Nowosądeckiego z dnia 23 sierpnia 2013 r. w sprawie 
ustalenia zasad udzielania stypendiów stażowych w ramach projektu „Modernizacja kształcenia 
zawodowego  w  Małopolsce”  realizowanego  przez  Powiat  Nowosądecki  w  ramach  Programu 
Operacyjnego Kapitał Ludzki, została podjęta. 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 14.
Podjęcie uchwały Rady Powiatu Nowosądeckiego w sprawie przystąpienia i realizacji przez Powiat 
Nowosądecki jako Partner projektu pt: „Sądeckie Konsultacje Społeczne”.

Monika  Bochenek  Dyrektora  Powiatowego  Centrum  Funduszy  Europejskich  przedstawiła 
projekt uchwały Rady Powiatu Nowosądeckiego w sprawie  przystąpienia i realizacji przez Powiat 
Nowosądecki jako Partner projektu pt: „Sądeckie Konsultacje Społeczne”. Przedmiotowy projekt ma na 
celu  usprawnienie  rozwiązań  dotyczących  wprowadzenie  i  prowadzenie  konsultacji  społecznych  na 
obszarze  naszego  powiatu.  W  ramach  projektu  planowane  jest  przeprowadzenie  11  konsultacji 
społecznych na obszarze naszych gmin. Konsultacje będą prowadzone os stycznia 2014 roku do maja 
2015  roku.  Projekt  w  całości  jest  finansowany  z  funduszy  zewnętrznych  w  ramach  programu 
operacyjnego Kapitał  Ludzki.  Ponadto w ramach projektu planowane jest  zorganizowanie 4 dużych 
konferencji informacyjno – edukacyjnych dotyczących sposobów prowadzenia konsultacji, jak takie 
5 konsultacje powinny się odbywać, jakie są narzędzia i metody prowadzenia takich konsultacji. 

Przewodniczący  Komisji  Promocji  Powiatu,  Współpracy  z  Organizacjami  Pozarządowymi 
oraz  Współpracy  Międzynarodowej  RPN  Adam  Mazur  przedstawił  opinię  Komisji  do 
projektu uchwały. 
Opinia Komisji jest pozytywna. 
Radny Powiatu Nowosądeckiego Edward Ciągło odniósł się  do projektu uchwały. Radny zadał 
pytanie odnośnie korzyści dla Powiatu Nowosądeckiego. Czy to ma być podnoszenie wskaźników 
zadłużenia,  czy  projekt  jest  przygotowany  na  okres  wyborczy?  Zdaniem  Pana  Radnego  to 
lekkomyślne wydawanie środków Unijnych. 
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Dyrektor  Powiatowego  Centrum  Funduszy  Europejskich  Monika  Bochenek wyjaśniła  że 
projekt odpowiada na konkurs ogłoszony przez Ministerstwo Pracy i Polityki Społecznej. To był 
konkurs otwarty, który zapraszał organizacje pozarządowe w partnerstwie z jednostkami Samorządu 
Terytorialnego do  składania projektów właśnie dotyczących konsultacji społecznych.  To był jeden 
jedyny  przedmiot  tego  konkursu.  Takich  konkursów  będzie  więcej,  w  przyszłym  okresie 
programowania.  Ministerstwo  Rozwoju  Regionalnego  idzie  w  kierunku  partycypacji  i  wyjścia 
społeczeństwa  i  jednostek  samorządowych.   Pani  Monika  Bochenek  podkreśliła,  iż  to  będzie 
premiowane już od przyszłego roku.  

Radny Powiatu Nowosądeckiego Edward Ciągło zadał pytanie odnoszące się konsultacji jakie 
Starosta mógłby przeprowadzić ze społeczeństwem? 

Dyrektor Powiatowego Centrum Funduszy Europejskich  Monika Bochenek powiedziała  że 
przede wszystkim program będzie konsultowany przy współpracy z instytucjami pozarządowymi. 
Jeśli chodzi o pozostałą tematykę konsultacji to będzie komunikacja między gminami czy mają 
dane zagadnienia, które chcą przekonsultować ze swoimi mieszkańcami.  

Radny Powiatu Nowosądeckiego Wiesław Pióro również wypowiedział się w sprawie projektu. 
Radny nie zrozumiał celu założonego przez projekt. Jako obywatel społeczeństwa jest zachwycony 
tym celem ale pytanie padło czy droga tego projektu jest właściwa. Radny wspomniał o stronie 
starostwa,  wypowiedział  się  o  opóźnionych  informacjach  umieszczanych  na  stronie  Starostwa 
Powiatowego i jak się to ma do pracy z innymi samorządami gdyż sami nie umiemy regularnie 
informować społeczność o sprawach, które dzieją się w Starostwie. 

Dyrektor Powiatowego Centrum Funduszy Europejskich  Monika Bochenek powiedziała  że 
idea tego projektu jest taka że chodzi o usprawnienie komunikacji między samorządem 
a społeczeństwem, celem jest wdrożenie trybów, które pomogą na sprawnej komunikacji między 
nami a społecznością. 

Radny Powiatu Nowosądeckiego Adam Mazur również zabrał głos w dyskusji. Wspomniał że w 
okręgu numer 7 w programie każdej rady są oświadczenia radnych powiatowych , to jedna z form 
w której informuje się społeczeństwo co robi powiat. Pan Radny Mazur wyjaśnił , że ludzie mają 
chęć kontaktowania się z radnymi powiatu i chcą otrzymywać stosowne informacje co dzieje się 
w powiecie. 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Nowosądeckiego Jan Dziedzina poddał projekt uchwały 
pod głosowanie.
Liczba radnych Rady Powiatu Nowosądeckiego obecnych na sesji uprawnionych do głosowania: 24
W wyniku głosowania otrzymano:
18 głosów – za,
6 głosów – przeciw,
0 głosów – wstrzymujący się.

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Nowosądeckiego Jan Dziedzina  stwierdził,  że w wyniku 
głosowania:
Uchwała Nr 326/XXVII/13 Rady Powiatu Nowosądeckiego z dnia 23 sierpnia 2013 r. w sprawie 
przystąpienia  i  realizacji  przez  Powiat  Nowosądecki  jako  Partner  projektu  pt:  „Sądeckie 
Konsultacje Społeczne”, została podjęta. 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu.
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Ad. 15.
Podjęcie  uchwały Rady Powiatu Nowosądeckiego w sprawie zmian w Statucie Samodzielnego 
Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej - Sądeckie Pogotowie Ratunkowe w Nowym Sączu.

Kierownik Zespołu Zdrowia i  Spraw Obywatelskich Dorota Dobrowolska przedstawiła  projekt 
uchwały Rady Powiatu Nowosądeckiego w sprawie  zmian w Statucie Samodzielnego Publicznego 
Zakładu Opieki Zdrowotnej - Sądeckie Pogotowie Ratunkowe w Nowym Sączu. W związku ze zmianą 
Wojewódzkiego  Planu  Działania  Państwowego  Systemu  Ratownictwa  Medycznego  zaistniała 
konieczność założenia komórki organizacyjnej w ramach struktury organizacyjnej Sądeckiego Pogotowia. 
Zmiany w statucie dotyczą zmiany w planowanym poszerzeniem działalności pomocniczej Sądeckiego 
pogotowia.  Celem poprawnego  funkcjonowania  przedmiotu  leczniczego  do  struktury  organizacyjnej 
Sądeckiego  Pogotowia  Ratunkowego  wprowadzone  zostaje  stanowisko  pomocnika  dyrektora  ds. 
Zarządzania jakością. 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Uzdrowiska RPN Włodzimierz Oleksy przedstawił opinię 
Komisji do projektu uchwały. 
Opinia Komisji jest pozytywna. 

Wiceprzewodniczący Komisji Statutowej RPN Wiesław Pióro przedstawił opinię Komisji do 
projektu uchwały. 
Opinia Komisji jest pozytywna. 

Radny Powiatu Nowosądeckiego Edward Ciągło zgłosił swoje uwagi odnośnie projektu uchwały. 
Uwaga odnosiła się do nowej karetki, która ma być przeznaczona pogotowiu.  Radny zadał pytanie 
czy z pozyskaniem przez pogotowie nowej karetki będzie się wiązało z nowym miejscem pracy.

Kierownik Zespołu Zdrowia i Spraw Obywatelskich Dorota Dobrowolska wyjaśniła, że nie jest to 
nowe stanowisko a pogotowie chce mieć to tylko zapisane  w statucie. 

Radny Powiatu Nowosądeckiego Wiesław Pióro również zabrał głos w kwestii  projektu uchwały. 
Chodziło o nową funkcję do jakiej Sądeckie Pogotowie się zobowiązało w ramach reorganizacji czyli 
centrum informacji medycznej, które nie może wystartować. Skierowana została prośba do Radnych aby 
ponaglić tą funkcję lub ją zaniechać. 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Nowosądeckiego Jan Dziedzina poddał projekt uchwały 
pod głosowanie.
Liczba radnych Rady Powiatu Nowosądeckiego obecnych na sesji uprawnionych do głosowania: 25
W wyniku głosowania otrzymano:
24 głosy – za,
0 głosów – przeciw,
1 głos – wstrzymujący się.

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Nowosądeckiego Jan Dziedzina  stwierdził,  że w wyniku 
głosowania:
Uchwała Nr 327/XXVII/13 Rady Powiatu Nowosądeckiego z dnia 23 sierpnia 2013 r., w sprawie 
zmian w Statucie Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej - Sądeckie Pogotowie 
Ratunkowe w Nowym Sączu, została podjęta. 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu.
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Ad. 16.
Sprawy bieżące i wolne wnioski. 

Wiceprzewodniczący  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  Jan  Dziedzina  poinformował  o 
przekazanej  Radnym  Powiatu  Nowosądeckiego  kserokopii  pisma  Ogólnopolskiego  Związku 
Żołnierzy Batalionów Chłopskich w Nowym Sączu dotyczącej ustalenia wsparcia finansowego z 
przeznaczeniem na dofinansowanie budowy pomnika płk. Narcyza Wiatra PS. Zawojna”. 
Radny  Powiatu  Nowosądeckiego  Marian  Ryba zabrał  głos  odnośnie  tomografu,  który  jest 
montowany  w  szpitalu  w  Krynicy.  Radny  chciał  się  dowiedzieć  na  jakim  etapie  jest  montaż 
tomografu, jak sprawa wygląda i kiedy będzie on uruchomiony. 

Odpowiedzi   na  to  pytanie  udzielił Starosta  Nowosądecki  Pan  Jan  Golonka.  Tomograf  jest 
zamontowany  i  jest  aktualnie  testowany,  w  połowie  września  powinny  się  te  testy  skończyć.  
Tomograf znajduje się w pomieszczeniu prawie w całości wyposażonym. 

Radny Powiatu Nowosądeckiego Marian Ryba odniósł się do błędnych informacji  na stronie 
internetowej, gdyż na „Sądeczaninie“ pisało, że tomograf zostanie oddany do użytku pod koniec 
sierpnia a pacjęci wiążą duże nadzieje w związku z uruchomieniem tomografu komputerowego. 

Radny Powiatu Nowosądeckiego Antoni Koszyk podziękował za remont ulicy Węgierskiej 
w Grybowie, ulica została wykonana solidnie, odbudowano kanalizację burzową.
 
Radny Powiatu Nowosądeckiego Marek Kwiatkowski zaprosił  obecnych na sali  obrad na 23 
edycję   wystawy  Agropromcji  2013.   Radny  przypomniał  że  Starostwo  Powiatowe  jest 
współorganizatorem tej wystawy. 

Radny Powiatu Nowosądeckiego Adam Mazur podziękował za reprezentację naszego Powiatu 
w Serbii. Jest to jedna z form promocji naszego Powiatu. Zdaniem Pana radnego niepokojące są 
głosy zaniechania takiej współpracy zagranicznej.

Radny Powiatu Nowosądeckiego Zenon Szewczyk złożył na ręce Pana Ryszarda Poradowskiego 
gratulacje dla grupy z Nawojowej.  

Ad. 17.
Zamknięcie obrad.
Wiceprzewodniczący  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  Jan  Dziedzina,  wobec  wyczerpania 
wszystkich punktów Porządku Obrad XXVII Sesji Rady Powiatu Nowosądeckiego, ogłasza 
zamknięcie posiedzenia i dziękuje za udział w obradach Sesji.

Przewodniczący Wiceprzewodniczący
Rady Powiatu Nowosądeckiego Rady Powiatu Nowosądeckiego

          Wiesław BASTA   Jan DZIEDZINA

Protokołowała: Anna Walczak
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